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Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 142 (Alm. del): 

I brev af 11. februar 2021 har udvalget efter ønske fra Jakob Sølvhøj 

(EL) stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 142:  

”Vil ministeren oplyse antallet af elever, der blev indmeldt i hhv. SFO, 

klub og fritidshjem i hvert af årene i perioden 2016-2020? ” 

Svar: 

Der er til besvarelsen indhentet bidrag fra Danmarks Statistik, da Børne- 

og Undervisningsministeriet ikke har adgang til data om indmeldelsesda-

to for børn i SFO, fritidshjem og klub.  

 

Danmarks Statistik oplyser:  

”Data er beregnet for 2017 og frem. For 2016 foreligger der ikke data for alle 
kommuner i en tilstrækkelig kvalitet, hvorfor det ikke er muligt at foretage en bereg-

ning for dette år. For 2020 er data basseret på et foreløbigt datagrundlag, som endnu 

ikke er offentliggjort. 

 
Tabel 1     

Antal indmeldelser i SFO, fritidshjem og klub, 2017-2020 

    

 

SFO Fritidshjem Klub 

2017 79.800 10.000 36.200 

2018 102.700 9.500 38.000 

2019 112.300 7.800 38.300 

2020 110.700 7.500 40.600 
Anm.: BUVM har afrundet tallene til nærmeste 100. Opgørelsen omfatter alle administrative 

registreringer, hvor der er startdato i det pågældende år. Typen for enhederne er fra DSTs 

manuelt vedligeholdt institutionsregister for 6 år+ området. Dubletter er håndteret i forhold til 

ind- og udmeldelsesdato, således at det er unikt for et givent barn for en given administrativ 

registrering. Der indgår ikke børn fra SFOer tilknyttet privatskoler. Disse data modtages fra 

BUVM som en bestand pr. 5. september i året og indeholder ikke oplysninger om indmeldelses- 

eller udmeldelsesdatoer. 

Kilde: Danmarks Statistik 
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Det skal bemærkes, at registreringerne er meget påvirket af administrativ praksis. 

Således kan et barn godt have flere administrative perioder, selvom det går i samme 

enhed hele tiden, fx hvis der er ændringer i timetal, frokost mv. Ligeledes er tallene 

følsomme over for kommunal omstrukturering på området.”  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Pernille Rosenkrantz-Theil 
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